
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Tadeusza Skorupê

na 81. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Pani Minister!
W zwi¹zku z wejœciem w ¿ycie nowelizacji ustawy o rehabilitacji zawodowej i spo³ecznej osób nie-

pe³nosprawnych z dnia 29 paŸdziernika 2010 r. diametralnie zmniejszy³a siê w Polsce liczba zatrudnio-
nych osób niepe³nosprawnych.

Nowelizacja ta odebra³a zatrudniaj¹cym osoby niepe³nosprawne dofinansowanie do wynagrodzeñ
emerytów oraz znacznie zaostrzy³a kryteria, na podstawie których pracodawcom udzielane s¹ zwolnie-
nia w podatkach i op³atach.

Tak skonstruowana ustawa zmusi³a wielu pracodawców do rezygnacji z zatrudnienia osób niepe³no-
sprawnych, czego skutkiem jest zmniejszenie liczby zatrudnionych a¿ o 13%. W sumie od grudnia
ubieg³ego roku do maja bie¿¹cego roku liczba pracuj¹cych niepe³nosprawnych spad³a a¿ o trzydzieœci
dwa tysi¹ce i stale maleje. Tymczasem nied³ugo maj¹ wejœæ w ¿ycie kolejne przepisy, które ogranicz¹ ul-
gi dla pracodawców i zarz¹dzaj¹cych zatrudnieniem osób niepe³nosprawnych. Spowoduje to jeszcze
wiêksze trudnoœci w zatrudnianiu wymienionych osób, poniewa¿ w ustawie radykalnie ograniczono ul-
gi dla pracodawców.

Maj¹c to na uwadze, zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.
1. Czy zdaniem Pani Minister nie nale¿a³oby zmieniæ procedur i przepisów, które reguluj¹ sposoby

przyznawania ulg dla pracodawców zatrudniaj¹cych osoby niepe³nosprawne, tak aby zachêciæ ich do
zatrudniania takich osób?

2. Dlaczego, mimo diametralnego zmniejszenia liczby zatrudnianych osób niepe³nosprawnych, przy-
gotowuje siê kolejne przepisy, które jeszcze bardziej ogranicz¹ liczbê stanowisk pracy dla tych osób?

Tadeusz Skorupa




